
 

 

 

Podruhé za sebou se na titulní stranu dostal rod Káňat. 
Dneska to však bylo proto, že jako jediná družina dorazila 

v hojném počtu na výpravu do zimní přírody, původně 
plánovanou do jesenického podhůří. 

 

 

 

 

 

 

V tomto čísle najdete vše důležité, co se v oddíle Trojka Shawnee událo 
v měsíci lednu roku 2007. 

Vítěz měsíčního 
bodování 
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Slovo šéfredaktora 
Opět, tentokrát ani ne po měsíci, se vám do rukou dostává Březová kůra se vším, co 
vás zajímá z dění našeho oddílu Trojka Shawnee. A je to dokonce kulaté, již 190. 
číslo. Jak se tak pomalu blížíme k číslu 200., které by teoreticky mělo vyjít zhruba 
za rok, přemýšlím stále víc nad jeho podobou. Rok je sice dlouhá doba (a navíc 
vůbec nevím, jestli sestavením 200. čísla budu vůbec pověřen…), ale on uteče rychle 
jak voda, stejně jak roky minulé. Nějaké nápady mám, ale zatím si je nechám pro 
sebe, takže se již teď můžete těšit a být zvědaví. 

Toto číslo je však svým způsobem taky výjimečné. Nevím, zda zapůsobila 
vidina získaných bodů do Javorové nažky, prostě do tohoto čísla jsem dostal 
příspěvky od celkem 12 lidí. Jsou to kromě mé maličkosti ještě Stopař, WAOPE, 
MIČKINIKWA, Béďa, Netopýr, Drak, Helča, Lišák, Ká, Mauglí a v neposlední řadě 
také p. Šlampa. Nepamatuji si, že by Březová kůra měla někdy tolik přispěvatelů. 

A co najdete v tomto čísle? Jak již napovídá titulní strana, vše důležité, co 
se v našem oddíle událo v lednu. Konkrétně právě čtete můj úvodník (který sice 
píšu, jak už je pomalu zvykem, cca týden po uzávěrce, těsně před tím, než jde 
časopis do tisku, a ve kterém se snažím shrnout moje dojmy z tvorby časopisu), 
dále Slovo degandawidy, ve kterém si můžete přečíst průvodce naší cesty 
Svojsíkovým závodem, dále krátkou reportáž z lednových dobrovolných aktivit, 
trochu delší reportáž z lednové Zahajovačky na klubovně a jednu ještě delší, 
z výpravy do „zasněžené“ krajiny, kde jsme se vydali hledat Po stopách Yettiho. 
Bohužel, sníh nebyl k nalezení a počasí bylo proti, a tak jsme jeho stopu ztratili 
velmi brzo, v podstatě už v Zábřeze na nádraží. V jednom krátkém příspěvku se 
seznámíte s drobnými aktualitami v naší činnosti, a to ve článku Co se děje. Jelikož 
se náš oddíl podílel na tříkrálové sbírce, postřehy dvou koledníků přinášíme 
rovnou ve dvou různých pohledech a ve dvou článcích. Nemohou chybět ani 
družinové stránky, navíc kromě viditelně fungujících družin Káňat, Vlků a Medvědů 
si můžete přečíst, jak vlastně funguje pro většinu oddílu skrytá družina našich 
nejmenších, Koníků. Jelikož se blíží florbalový turnaj, začínáme se o tento sport 
opět zajímat i v našem časopise (Jen jestli jsme už zase něco nepodcenili, jak jsem 
tak slyšel Absiho ze Zlína… L). Dozvíte se také, jak dopadlo hodnocení nástěnek 
jednotlivých rodů. V dalším článku zabrousíme do kmenové historie, kde se 
dozvíte základní mezníky v historii Trojky Shawnee. Doposud spící –rjb–, alias 
šavanská drbna se zdá, že se probudil naplno a zahltil nás dalšími 
kompromitujícími materiály ze šavanského černého podsvětí. V únoru nás navíc 
čekají dvě dobrovolné aktivity. O horolezení vyšel článek v čísle minulém, v tomto 
čísle vám přinášíme malý úvod do světa Fantasy. Pokud toužíte po nějakých 
bodech do Javorové nažky, je tu právě pro vás bodové menu. A pokud nevíte, jak 
jste dopadli v lednovém bodování, tak nalistujte další stranu, kde to stojí černé na 
bílém. Dále se můžete dozvědět něco o novém hrdinovi kmene a zjistit, kolik 
Šavanů dosáhlo na šlechtický stupeň lesní moudrosti. Nemůže chybět ani 
několik slov ze zálesácké praxe, kde se můžete dočíst další použití šátků v (nejen) 
oddílové činnosti a protože nám na víkend napadl i sníh, tak (sice pozdě, už je zas 
pryč L) si můžete přečíst, jak postavit iglú. A aby toho nebylo málo, na předposlední 
stránce se můžete již tradičně zasmát nad stránkou zábavy. 

Je výborné, že do našeho časopisu přispívá stále více lidí. Už jen z hlediska, 
že já, jako šéfredaktor, nemám potom potřebu se zabývat problémem „Co s volným 
místem?“ Taky si myslím, že letos asi nebudu ten, kdo bude mít v našem časopise 
nejvíce příspěvků… Konečně J. Ale nechme se překvapit… 

TATEYOPAH 
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Slovo Degandawidy 
Cesta Trojky Shawnee Svojsíkovým závodem 2003 

Dnes se zase nebudu vyjadřovat k ničemu aktuálnímu v oddíle, ale raději připomenu 
jednu příjemnou vzpomínku našeho oddílu. Bude to tedy o Svojsíkově závodě, 
o kterém byla řeč už na novoroční zahajovačce. Tady si tedy můžete ještě jednou 
v klidu přečíst, jak to tenkrát bylo. 

Jak víte, první ročník SZ se konal 
už roku 1946 a už tenkrát se do jeho 
finále dostala hlídka skautů ze Zábřeha. 
Tehdy zábřežští skauti skončili desátí a na 
dlouhých 57 let o nich nebylo v tomto 
závodě slyšet. V roce 1999 jsme se 
poprvé rozhodli zúčastnit závodu i my 
z Trojky Shawnee. Hned napoprvé z toho 
bylo druhé místo v okreese, ale na 
krajské kolo jsme tenkrát ještě nejeli. 
O dva roky později jsme si kraj vyzkoušeli 
a skončili jsme myslím na sedmém místě. 

Pořádná příprava ale začala až v zimě roku 2003, kdy se SZ opět konal. 
Rozjezd byl docela pomalý, ale na jaře už naše hlídka přidávala na obrátkách a po 
jednoznačném vítězství (o víc než hodinu) v okresním kole to teprve dostaly grády. 
Určitě trochu nervózní, ale dobře nachystaní jsme jeli v půlce června do České Vsi 
u Jeseníku, kde se tehdy krajské kolo konalo. Po závodě to vypadalo všelijak, 
protože jsmeú plně vyhořeli na orientaci a zdravověda taky nebyla nic moc. Přesto 
to všechno a i přes Ječmenovy pesimistické kecy jsme nakonec o necelých 7 minut 
předstihli Poutníky z Olomouce a poprvé jsme tak postoupili od celostátního kola SZ. 

Všem klukům už 
bylo jasné, že jde o velký 
úspěch, který se zábřežským 
skautům povedl po víc jak 
půlstoletí a jim už se tato 
příležitost nemusí 
naskytnout. A proto příprava 
na finále nebyla už žádné 
přemlouvání, ale jasná 
týmová práce. Na konci 
srpna ještě proběhla 
příprava v Lošticích a v půlce 
září už jsme svištěli 150 km 
ke slovenským hranicím, 
protože finále 2003 bylo 
v Brumově-Bylnici. 

Sjelo se sem asi pět 
stovek skautů a skautek z celé ČR a v sobotu 13. září to vypuklo.  Závod probíhal 
v krásném prostředí okolních valašských kopečků a jeho zázemí bylo přímo na hradě 
Brumov. Večer po závodě proběhl zábavný program, ale na vyhlašování došlo až 
v neděli dopoledne. Jak byly postupně vyhlašovány hlídky od posledního místa, rostl 
v nás optimismus, že by to rozhodně být propadák nemusel, jak opět prorokoval 
Ječmen. Když už zbývalo vyhlásit poslední tři hlídky a my byli mezi nimi, už to byla 
opravdu radost. Nakonec z toho tedy bylo třetí místo v České republice a o celých 

Slavnostní nástup před finále SZ 2003 

Ječmen s Plamenem se dobře baví v předvečer 
finále SZ 2003 v Brumově. 
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sedm míst jsme vylepšili dosud nejlepší 
výsledek zábřežských skautů. 
S pomyslným bronzem, radostí 
z úspěchu a spoustou zážitků jsme tedy 
odjížděli slunečným podzimním dnem 
z místa konání finále SZ 2003. 

SZ 2003 se nám tedy povedl 
a těšili jsme se na další ročník, který na 
nás čekal v roce 2005. O tom ale zase 
až v příští BK. 

 
Stopař 

Lednové aktivity 
Poselství Černého rytíře 

První dobrovolná aktivita se těšila velkému zájmu 
a mimo 11 členů oddílu tu byli ještě další dva kamarádi (myslím 
že Kuba a Martin)  kluků z Káňat a taky Kájův brácha a tatínek. 
Hned jsem se rozdělili do dvou skupin. V jedné byli vyznavači 
karet Magic a ve druhé zase hrdinové divokého západu, kteří se 
pustili do hry Bang. 

Pro vítěze jednotlivých her tu byl připravený balíček 
bonbónů, který spořádali především hráči Bangu, protože 
narozdíl od hráčů Magic stihli mnohem víc her. Rozešli jsme se asi po dvou 
hodinách. Věřím, že mimo 15 bodů pro každého člena oddílu za účast jsme si odnesli 
i dobrý pocit z příjemně stráveného odpoledne a někteří i pusu zalepenou od 
bonbónů. 

Kurz počítačové grafiky a HTML 

Tuto aktivitu poznamenala řádící chřipková epidemie a 
Šediváčkův long 2007 (což jsou závody psích spřežení), takže 
účast nebyla zdaleka tak vysoká, jako na Poselství Černého rytíře. 
Díky tomu ale na každého účastníka vyzbyl akorát jeden počítač, 
takže jsme se nemuseli přetahovat ve dvojicích. První část byla 
věnovaná grafice, kde jsme si ukázali pár základních úprav fotek, 
naťukli možnosti tvorby všelijakých montáží, ukázali jsme si, co to 
jsou filtry a nakonec jsme si zkusili vytvořit i jednoduchou animaci. 

Pak už došla řada na tvorbu prvních webových 
stránek bez amatérského použití FrontPage. Pro některé 
to byly první stránky vůbec. Zvládli jsme základní tagy, 
udělali nějakou tu tabulku, vložili obrázky a profíci jako 
Béďa i provázali několik stránek odkazy. Prostě první 
stránky byly během několika desítek minut na světě 
a věřím, že nezůstane jen u těch prvních. 

Stopař 

Vyhlášení bronzové hlídky ve 
Svojsíkově závodě 2003 
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Novoroční zahajovačka - 5. 1. 2007 
Poprvé v roce 2007 jsme se sešli v pátek 5. ledna na naší klubovně. Po 

vánoční nadílce to byla další akce v řadě s vynikající účastí. Chyběl pouze Top 
a Kutil, přičemž oba byli omluvení. Začali jsme ve 
čtyři odpoledne a po rodových lelawatikách jsme se 
hned pustili do her, které měl připravené Tarzan. 
Bylo to všelijaké pobíhání po klubovně i před ní 
prostě bylo veselo. Dobré bylo už úvodní hledání 
dvojic podle činnosti, kdy se například Býček 
s Drakem, kteří oba předváděli plavání a máchali 
rukama ostošest (Drak si u toho dokonce lehl na 
stůl),  nemohli v naši klubovně 5x4 metry najít. 
Zajímavé bylo i společné němé malování dvojic. 

Vznikla tak lecjaká díla.  

Do těchto her se vklínila i chvilka zpěvu 
(dost dlouhá). Naučili jsme se část nové písničky 
„My jsme Valaši“. Trvalo nám dost dlouho, než 
jsme se rozezpívali, ale ke konci, když už jsme 
zpívali asi podesáté, jsme přidali i tleskání a už nás 
bylo pořádně slyšet. Nemůžu zapomenout ani na 
další kulturní část zahajovačky, tentokrát z oblasti 
poezie. Rody měly za úkol složit básničku na různá 
témata. Zvítězil rod Káňat, který skládal básničku 

na téma oddíl, ale ani ostatní se nenechali zahanbit. To už se nedá 
tak úplně říct o některých rodech při následném bleskovém 

proklepntí znalostí skautského zákona. Tady mají Medvědi docela mezery a podle 
informací Helči už se pracuje na zlepšení 
stavu. 

To už se blížil závěr zahajovačky a po 
hlasitém zopakování písničky „My jsme Valaši“ 
dostal slovo Mičkinikwa, který taky dorazil, 
aby zahájil vzpomínání na naše úspěchy 
ve Svojsíkově závodě. Po Mičkinikwově úvodní 
řeči se ujal slova Mlčím, který nás provedl 
úspěchy naší hlídky, které byl rádcem, ve 
Svojsíkově závodě 2003. Do toho ještě 

přítomní pamětníci 
přidávali své postřehy 

a vzpomínky 
a samozřejmě to celé bylo doprovázené prohlížením fotek. Pak 
došlo i na Svojsíkův závod 2005, kde se nám povedlo obhájit 
bronz z roku 2003 a taky to bylo moc příjemné vzpomínání.  

To už se blížila půl sedmá, což znamenalo závěr 
zahajovačky. Bodování se tentokrát nevyhlašovalo, takže po 
pozvánce ne blížící se akce a dobrovolné aktivity, několika 
slovech na závěr a kmenové lelawatice jsme rozešli domů. Mně 
osobně se první akce roku 2007 moc líbila a doufám, že 

takovýchto bude letos co nejvíc. 

 
Stopař 

Medvědi 

Vlci 

Káňata 
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Po stopách Yettiho 
Akce naplánovaná na 

20.1.2007 se konala podle trochu 
jiného plánu než měla, ale to skoro 
(Waope a spol.) nikomu nevadilo, 
protože místo celodenního pochodu 
kolem Králík (přesný plán nevím ani já, 
ale to nevadí) se jelo na rozhlednu na 
Ústím nad Orlicí a na bazén v České 
Třebové. Sešlo se nás asi 15 a to dva 
Vlci (já a Ká), dva Medvědi (Komanč a 
Blanka) a asi pět Káňat (Drak, Béďa, 
Lišák, Grizzly a Šmodrch) a vedení 
(Stopař, Waope, Tarzan a Tateyopah) – 
jestli jsem na někoho zapomněl, tak se 
omlouvám. Začalo to na nádraží, sešli 
jsme se tam někdy ráno a kvůli 
špatnému počasí, které mělo přijít 
a taky trochu kvůli vichřici, která sice 
už odešla, ale stromy nechala 
vyvrácené, jsme se rozhodli, že místo 
do lesa pojedeme na bazén (je to 
trochu škoda, ale počasí se nedá 
poručit) a tak jsme vyrazili. Nejprve 
jsme jeli vlakem do Ústí nad Orlicí 
a odtud pěšky na rozhlednu (asi 5 km) a v chatě nahoře jsme si dali čaj a někteří 
i polévku a trochu si zasoutěžili (obsadili jsme tři stoly), každý stůl dostal papírek 
s názvy hor, jejich výškami, územím a jménem člověka, který ji první zdolal. Našim 
úkolem bylo poskládat co nejpřesněji tyto údaje, což samozřejmě vyhrál stůl, 
u kterého jsem byl já (PS: hlavně tam byl Tateyopah s Drakem J) a taky Ká 
a Tarzan. Po cestě nahoru jsme měli ještě jeden úkol (už od zahajovačky): Měli 
jsme si donést přísady to lektvaru (na zahajovačce jsme hledali lístečky s přísadami) 
a tak nám Tarzan na začátku ještě jednou přečetl seznam všech přísad a to co jsme 
si zapamatovali, to jsme mohli sbírat. Na chatě jsme spočítali body a výsledek byl 

velmi těsný, 
vyhráli Káňata 
o jediný bod, 
Medvědi (přišli 
pouze dva – 
Komanč a Blanka) 
neměli ani bod. 
Když jsme dopili 
čaje a dojedli 
polévky, vyrazili 
jsme. Někteří si 
ještě vylezli na 

rozhlednu 
a potom už se šlo 
dolů. Šli jsme 
delší cestou jak 
nahoru, ale dole 
jsme byli za 
chviličku. V Ústí 
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jsme nastoupili na vlak a jeli do České Třebové.    

V Třebové jsme se nijak nezdržovali a hned jsme vyrazili na bazén, který 
byl asi dva kilometry od nádraží. Už když jsme tam došli, byli někteří polomrtví, ale 
to nás nezastavilo a hned jsme naskákali do bazénu. Měli jsme hodinu a půl, tak ani 
nevím co, kdy, kdo dělal, ale vím, že nepopulárnější byla asi pára a mentolem 
a vířivka. Taky tobogán byl celkem okupován, ale protože byl věčně plný, tak jsme 
tam až tak často nechodili. Na konci si ještě někdo zkoušel plnit OP a některým se to 
i povedlo, co já vím, tak Béďa si splnil skoky do vody, ale to je tak vše. Čas rychle 
utíkal a už jsme odcházeli (spíše utíkali) na vlak. Nakonec jsme vlak stihli a tak jsme 

odjeli do Zábřeha, kde 
jsme zakončili akci. 

OBR: 1) Nějaké 
vyvrácené stromy jsme 
potkali i cestou na 
rozhlednu 

2)Lišák přijíždí 
z tobogánu 

3)Šmodrch se snaží točit 
powerball cestou domů.   
   

Netopýr 
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Co se děje v oddíle 
Ø Jak asi všichni víme, Ohiyesa odjel na zkušenou do daleké Anglie 

a už o sobě nechal na stránkách i první vzkaz. Zdá se, že se má 
dobře a je o něj dobře postarané. 

Ø V lednu se rozjely dobrovolné aktivity, které zase zpestřily naši 
oddílovou činnost. Namalovali jsme bedny, proběhl turnaj v Magic 
a  kurz HTML a počítačové grafiky. Doufám, že se to brzy projeví  
v nějakých stránkách rodů, ať se můžete představit celému světu jako silné 
šavanské družiny. 

Ø V oddílovém intranetu má každý možnost dělat si své vlastní webové 
stránky. Neznáte-li své heslo do oddílového intranetu, obraťet se na 
Stopaře. 

Ø Jak už jistě víte, zúčastnili jsme se poprvé tříkrálové sbírky. Veliká 
pochvala, poděkování celého oddílu a 35 bodů míří pro Néťu, Ká, 
Honzu, Káju, Draka, Šídla, Lišáka a Grizzlyho! 

        

Ø Junák opět vypisuje řadu lesních kurzů pro lidi pracující v oddíle. Jde o letní 
tábory, kam se sjedou skauti a skautky ze všech končin republiky a čeká je 
spousta nových pohledů na skauting a zajímavých přednášek či her, ale 
taky noví kamarádi, zábava, sranda. Je to skvělá příležitost navázat 
kontakty, poznat nové lidi, oddychnout si, dobít baterky. Vřele 
doporučuju!!! Komu bylo 15 let , ať určitě jede! 

Ø Nejkratší měsíc únor je nejbohatší na narozeniny Šavanů. Hned 
šest z nás bude v únoru slavit! Je to Komanč (2.), Grizzly (8.), 
Evík (8.), Dušan (10.), Netopýr (17.) Helča (20.). 

Ø Blíží se jaro a aby to oddílu slušelo, myslete na obohacení svého 
šatníku oddílovými triky či kroji (kdo je ještě nemá). Všechno je 
na skladě, stačí říct Stopařovi velikost. Cena trika je 130 Kč, cena 
kroje i s šátkem a turbanem přes 400 Kč. Na táboře by měl každý 
Šavan tohle mít! 

Ø A taky se blíží 67. sněm kmene. Pracujte na Orlích perech!  

Ø Jsme v polovině bodovaného období, takže makejte, ať uspějete. 
Sekera Fiskars, švýcarský nůž, plakáty indiánů – všechno můžete 
vidět na klubovně - i výrazné slevy na tábor čekají na ty nejlepší 
z vás. 

 
Stopař 
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Tři králové 
Na tři krále jsme šli vykoledovat peníze pro Charitu. 

Sešli jsme se v neděli (7. ledna) u Alberta ve čtyři hodiny odpoledne. Byl 
tam kromě mě ještě Néťa, Honza a Kája. Počasí bylo ošklivé, pořád pršelo. 

Chodili jsme koledovat po Severovýchodě. Rozdával jsem cukr, Kája 
kadidlo.Na sobě jsem měl dlouhé bílé prostěradlo a na něm červenofialový plášť. Po 
schodech v panelácích se mi chodilo velice špatně, na každém schodu jsem spadl, 
protože se mi to dlouhé prostěradlo pokaždé zamotalo pod nohy. 

Nikdo nás z domu nevyhodil a dokonce jedna paní nám dala plnou tašku 
pomerančů. Celou dobu jsme zpívali (a myslím že docela hezky): „My tři králové 
jdeme k vám, štěstí zdraví vinšujem vám...“ 

Protože celou dobu pořád pršelo a kolem bylo hodně bláta, tak když jsme 
skončili, moje bílé prostěradlo se nakonec změnilo v zabahněné prostěradlo. 

Skončili jsme večer, když se už setmělo. Potom jsme se s Honzou šli trochu 
ohřát k Néťovi domů. U něj jsme oba dostali teplý čaj. A když jsme šli od Netopýra, 
tak jsme chvíli nemohli najít cestu ven z jeho domu, ale nakonec jsme ji našli. 

Celkem jsme vykoledovali asi tisíc korun. 

Celá akce byla moc hezká, líbilo se mi, že jsem mohl rozdávat cukr a příští 
rok bych šel za tři krále zase. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
K

Á 
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Tříkrálová sbírka 2006 očima Lišáka 
6.1.2006 jsme se všichni sešli u bazénu .Já, Grizzly a Šídlo. Grizzly nás odvedl 
k Drakovi. Drakova mamka mi narychlo vyrobila korunu, protože ta moje se mi 
rozmočila. Šídlo a Grizzly neměli šátky tak jsme jim je půjčili a mohli vyrazit. 
Najednou přišla Drakovi SMS a pak Grizzlymu a ještě Šídlovi, že se jde na bazén. 
Naposled jsme se vyfotili a šli. Nejdřív jsme zkusili jak nám to půjde. Už jsme museli 
jít abychom stihli bazén. Začali jsme u Drakovy babičky. Šídlo nesl cukr –  bílé zlato. 
Já kadidlo – na vaší plotně provoní váš byt. Grizzly psal svěcenou křídou K+M+B 
2007. Prošli jsme všechny zadané domy na Oborníku a každý přispěl až na jednoho 
chlapa. Potom nám také jeden pán nabízel cukroví. Chtěli jsme jít ke Šmodrchovi ale 
to už bylo na Havlíčkové. Potom jsme odešli zpět k Drakovi kde jsme dostali dárky 
za pomoc. Toho cukru zbylo hodně a tak propadá oddílu (pozn.DRaka: Cukr propadá 
Drakovi v plné výši) 

Lišák 
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Káňata 
Na začátku měsíce proběhla tříkrálová sbírka. Z naší družiny se zúčastnili DRak, 
Lišák, Grizzly a Karel. V Zábřehu a přilehlém okolí se vybralo 1 002 190 Kč. Naše 
skupinka (DRak, Lišák, Šídlo a Grizzly) vybrala 1 223 Kč. Myslím, že na to, jaký 
jsme měli kousek, je to docela dost. 

Taky byla zahajovačka, kde byla účast docela dobrá. Vrchol měsíce byla 
výprava „Po stopách Yetiho“. Na této výpravě jsme byli všichni a myslím, že se 
všem líbila, i když byla nakonec trochu jiná. Většinu členů zaujaly Lišákovy vločky a 
tak se z nich najedl celý oddíl. Na bazéně se také všem líbilo a snad si splnili i 
nějaké to OP. Snad jediná chyba, která se tento měsíc objevila, byla chřipka u 
mnoha členů. Ještě horší však je, že se stále někteří neomlouvají na družinovou – a 
omluva typu „mě se nechce jdu na snowboard“ není žádná omluva!!! 

Taky je dobré, že se velká část družiny zúčastňuje dobrovolných aktivit na 
klubovně. 

Dnes chybí soutěž jelikož mi ještě nikdo neřekl správnou odpověď 
z minulého čísla. 

DRak 
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DRUŽINA MEDVĚDŮ 
Tak už jsme tady zas v novém roce 2007 a myslím, že můžu říct, že jsme 
předcházející rok přežili ve zdraví. Ze všeho nejdřív bych chtěla pochválit kluky za 
připravené hry (Šídlo, Kutil, Komanč). Taky Blanku za obrázek na nástěnku (kluci, 
taky byste mohli sem tam něco přinést). Minulou schůzku se Komanč a Erik vrhli na 
nošení briket, až jsem je málem od toho nemohla odtrhnout. Taktéž jsme trošičku 
promazávali mozkové závity na motýlech a desateru, ve kterém, jak jsme se 
přesvědčili, krapet pokulháváme (už se děsím toho, až se začneme pořádně učit 
historii skautingu). Na minulé schůzce jsme si procvičili postřeh v piškvorkách 
a mám pocit, že nakonec vyhrál Komanč.  Na minulé akci se bohužel objevili jen dva 
naši členové (tj. Komanč a Blanka). Mimo jiné Šídlo na blahopřaní k jeho myslím 
jedenáctým narozeninám reagoval takhle: „Já mám narozeniny?“ V lednu proběhla 
menší anketa: Kolik má Helča dioptrií? Kutilova nejoblíbenější zábava? Co měl dnes 
Dušan k obědu? Jaký používá Blanka šampon? Ovšemže nemám padesát dioptrií jak 
nějakej chytrák napsal, Kutilova nejoblíbenější zábava není trhání nožiček pavoučků 
(doufám), Dušan neměl k obědu žádné nechutnosti a Blanka nepoužívá na vlasy 
odvar z babského ucha či vietnam adidas (Dušan).  

V novém roce nás čeká relativně luxusní budoucnost,  protože budeme mít 
na klubovně zavedenou vodu a kanalizaci. -TAK--ŽE- si budeme například moct 
uvařit čaj a snad i něco lepšího. Nehledě k tomu, že se důstojnějšího místa a vyšších 
funkcí dočká mýdlo, ručník a snad i toaleťák... Holt rozvoj moderních technologií 
nezastavíme ani tady v Zábřehu ( I když leckdo proto dělá co se jen dá :-))   

Nic však není jen tak. Předtím nás však jistě čeká spousta práce,  kterou 
snad nebudeme brát jako otravnou povinnost, ale spíš jako příjemnou nutnost 
a zpestření činnosti. Taky nám doufám pomůže i letos pár dobrovolníků, bez kterých 
by leccos šlo dost těžkopádně a zdlouhavě. Předem jim za to díky. 

Dál nás samozřejmě čekají přípravy na akce typu SZ, Regatu a jiné. Taky 
už teď  členům raději připomínám občas opomíjenou přípravu na tábor a další větší 
akce (týká se to hlavně krojů a celkové dovybavenosti). 

Zdravím za celou družinu vedení a ostatní rody a přeju  všem hodně 
úspěchů v letošní činnosti. 

Ahoj Helča 
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Stránka Vlků 
První měsíc roku 2007 začal pro naši družinu nemile, odešel od nás Rys a Honza se 
odstěhoval. Na první družinovce nás bylo pět. Zahráli jsem si pár her a hlavně 
zopakovali semafor. Dále ještě jsme se ještě dohodli na náhradní družinovce za 
prvního první, kdy ještě někteří nebyli doma a tak se družinovky nekonala. Další 
družinovka (středa – před Poselstvím Černého rytíře) neproběhla vůbec podle mých 
představ, protože se tam nakonec ukázal jen Ká. Vyrazili jsme tedy nad Zábřeh 
a vrátili jsme se až na akci. Katastrofou byla ta další družinovka… To jsme se sešli 
zase jen my dva a co hůř, jen MÁLO lidí se mi OMLUVILO PŘEDEM!!! Tak jsme 
spravili nástěnku a zahráli jsme si stolní tenis. Díky bohu se povedla alespoň ta 
poslední družinovka, to se nás sešlo pět a tak jsme si mohli i něco zahrát a vyrazili 
jsme na chvilku do lesa.     

A teď o akcích, první 
byla zahajovačka, na akci jsme 
měli slušnou účast a probíhala 
jako každá zahajovačka (tj. 
spoustu her, zábavy a zpěvu). 
Další akcí bylo poselství černého 
rytíře. Moc hezká akce, škoda 
jen, že jsme tam byli jen dva – 
já a Ká. A už tu byla největší 
akce měsíce – Po stopách Yettiho 
– Původně to měla být akce do 
přírody a trochu tvrdší, ale 
nakonec se jelo na bazén do 
České Třebové (kvůli špatnému 
počasí). Na akci jsme byli zase 
jen dva (Já a Ká), ale tentokrát 
byli všichni omluveni, což je 
dobře. S akcí snad ani nešlo být nespokojený, pěkná procházka, koupel v bazéně, 

relax ve vířivce a kdo 
chtěl tak i zběsilá jízda 
v tobogánu. Na konec 
tu jsou dvě akce hned 
za sebou a to 
Počítačová grafika 
a tvorba WWW + 
florball. Na obou jsem 
byl já a na florballu 
i Ká, ale tím to hasne, 
což je trochu škoda, 
ale alespoň Ká má 
zájem o „nejlepší“ 
program oddílu. A ještě 
jsem zapomněl na 
malování beden. 
Excelentní akce, škoda, 
že tam byl od nás jen 
Ká a já.   OBR: 1) Ká – 
asi si všiml, že DRak 

má foťák, 2) VLCI – be (are) happy.   
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 Netopýr 

 

Družinová stránka Koníků 
Po dlouhé době je tu zas družinová stránka Koníků (a doufám, že se 
bude na stránkách Kůry objevovat s železnou pravidelností)! 

Po nejisté době, kdy Koníci začínali v počtu pouhých tří nebo 
čtyř členů podporovaných staršími kluky z družiny Vlků (Ká a Top), 
kteří doplňovali jejich počet, aby byla družina vůbec schopna 
provozu, přišla doba rozkvětu. Na začátku roku 2007 má družina 
Koníků již 7 členů (kteří se přišli během září, října a listopadu 
loňského roku) a 2 nováčky, kteří se přidali letos v lednu. 

Družinu tedy k dnešnímu dni tvoří: Luk (Lukáš, brácha 
Topa), Javor (Pepíček, brácha Šmodrcha), Milan, Mirda, Váša, Evík 
(sestřička Ká), Orel a nováčci Petr a David (zatím přišli dvakrát, tak 
doufejme, že se jim v oddíle bude líbit). 

Kromě Morseovy abecedy, kterou zvládají i ti nejmenší 
(každý alespoň jedno písmenko) jsou na každé schůzce mnohé hry, 
od ledna se započalo s prvním bodováním (docházka, věci na 
schůzku, nošení oddílového trika, co nevidět se začne i s udělováním 
Vzorného koníka) a také seznamování s prvními body Skautského 
zákona. A to všechno pod vedením rádce družiny Koníků - 
Mičkinikwy. 

A abyste viděli, že družina skutečně funguje, je tady několik 
obrázků z jedné lednové schůzky: 
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Florbal 
V nejbližších měsících nás čeká několik volně přístupných florbalových tréninků, 
které vyvrcholí plánovaným turnajem ve florbale za účasti několika oddílů, se 
kterými změříme své síly. První z těchto florbalových tréninků se konal na PASu 
v pátek 26. ledna v odpoledních hodinách. Účast byla i přes nemocnost mezi 
zapřísáhlými florbalisty velice dobrá a tak jsme trochu protáhli svá těla. 

Hned druhý den se na našem webu rozvinula na téma florbal velice plodná 
a zajímavá diskuze. Další florbal nás čeká už za pár týdnů 16. března a pak další 30. 
března. Takže vy co máte v plánu předvést svoje umění na turnaji, přijďte 
zatrénovat. 

Bodování nástěnek 
 

Jen krátce se zmíním o tom, že jsem měl tu pochybnou čest 
obodovat vaše nástěnky, milánkové. No jak vidno, některé 
domluvy rádcům zabrali a skutečně, lidstvo je zachráněno, 
Káňata mají na nástěnce i docházku! 

Největší individuální pochvalu zaslouží bezesporu 
rádkyně Helča. Na mědvědí nástěnce je vidět podařená snaha 
o oživení. Vlci zabodovali zase hlavně tím, že tam se 
o příspěvky na nástěnku snaží i nejmenší členové, třeba Ká 
nebo Býček.  

Takže bodování nástěnek dopadlo takto:  

Vlci     12 bodů 

Medvědi     12 bodů 

Káňata     8 bodů 

Maximum bylo 15 bodů. Kdo je asi získá příště? 

 
 

A protože mi tu ještě zbylo 
místo, je tu obrázek domu, ve 
kterém by určitě bylo zajímavé 
bydlet. Dům byl okomentován 
slovy  „architekt se 
zbláznil“. Posuďte to sami, 
milí Šavani. 

 
 
 
 
 
Všechny tydlencty věci na 
tudlencté stránce zapsal 
                              WAOPE 
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Historie 
Oddílu 

V této kůře bych se rád zmínil (pokud čtete kůru, tak víte, že ne poprvé – 
Mičkinikwa to už sepsal, ale to už je dávno a nejsem si jist jestli to bylo součástí BK) 
o historii. Začal bych historií kmene.  

Kmen Shawnee vznikl v roce 1988. Do tohoto roku zde byl kmen Čerokí, 
který zaniká 21.5. a vzniká kmen Shawnee jeho náčelníkem se stává Mičkinikwa, 
degandawídou Kotě a podnáčelníkem Káně => jestli vás zajímá něco z historii 
kmene zeptejte se Mičinikwy (byl tu od počátku), popř. Tateyopaha.  

1988 – kromě vzniku kmene se tento rok jelo poprvé na letní tábor, jelo se 
do Horních Studének a tábor se jmenoval Pouští a pralesem. 

1988 – a v tomto roce se „nám“ ještě podařilo vyhrát Indiánské hry, které 
byly někde u Sedlčan (PS: to je asi 50 km jižně od Prahy) 

1989 – druhý letní tábor kmene, tentokrát u Vlaské a dostal jméno 
Vidrholc. Druhým náčelníkem kmene se stává Tonkaiska 

1990 – náš kmen se rozpadá – odchází od nás Stopaři a zakládají 1. oddíl 
Junáka. Také Shawnee vstupuje do Junáka a registruje se jako: 3. oddíl junáků, 4. 
oddíl roverů a 5. oddíl vlčat. Tehdy měl náš oddíl přes 70 lidí a ještě v roce 1990 
získáváme naši klubovnu Čilikot. 

1993 – zakládáme tradici velkých výstav, které v určité míře pokračují do 
teď a pořádáme první turnaj v indiánském laktose. 

1994 – přistupují do oddílu Kondoři z Leštiny 

1999 – přistupují do oddílu družiny ze Sudkova a Rovenska a dále 
poznáváme Sraz BVÚ  

2003 – První pokus o umístění na Svojsíkově závodu, skončili jsme třetí 
v celostátním kole. 

2005 – Další pokus o umístění, tentokrát jsme se opravdu připravovali, ale 
favoriti byli v domácím prostředí a tak jsme končili zase třetí. 

 Pro tuto kůru to je ode mě vše, ale pokud vše půjde dobře, tak do 
příštího čásla dodám historii woodrcraftu, či skautingu. Pokud by jste chtěli 
materiály pro splnění OP (jak základního, tak podrobného) tak mám něco u sebe. 
Stačí se ozvat.      

 Netopýr 
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Neuvěřitelné, ale skutečné… 
V minulém čísle tohoto plátku jste mohli číst o tom, že Drak se stal VyVoleným 
Šavanem a co z toho všecko bylo. Nyní se však zjistily takové věci, že tato minulá 
kauza je oproti tomu nevinnou zábavou pro batolata! 

Tajným oddílovým výzkumem, který si zadalo náčelnictvo u spolehlivé 
agentury Fámy a pomluvy s. r. o., se zjistilo, že velká část členstva nejsou správní 
skauti! Jak se na to přišlo??? Hned se vše dozvíte. 

Celou kauzu odstartoval ambiciózní Lišák, který se netajil tím, že by se rád 
jednoho dne dostal na pozici degandawidy oddílu. Jeho snem se dostal se do 
Guinessovy knihy rekordů jako nejmladší vedoucí oddílu v historii skautingu. A 
vzhledem k tomu, že letos slavíme 100 let od založení skautingu, chopil se Lišák 
příležitosti. Jak se ale hodlal stát degandawidou? Toto senzační tajemství se dozvíte 
jen zde! 

 
Každý ví, že správný skaut umí naslouchat a 

dívat se okolo sebe. Musí tedy mít uši a oči otevřené! 
A Lišák si všiml toho, čeho si ostatní nevšimli – velká 
část lidí z oddílu chodí se zavřenýma očima! Nejsou 
tedy správní skauti!? 

Lišák tedy zahájil velkou kampaň, ve které 
se chtěl představit jako ideální degandawida a 
současně ukázat na všecky, kdo nejsou správní 
skauti. Bál se totiž, že by někteří členové nemuseli 
s jeho volbou souhlasit. Rozhodl se proto zveřejnit, 
kdo není správný skaut a tak ho dostat z oddílu!!! 

Svoji kampaň pojal velice jednoduše, tak, 
aby jí rozuměli i Koníci a náčelnictvo. 

 
Kampaň začala zabírat! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Já Lišák. Já být dobrá 
degandawida. Všecky vás měla rád! 

Ukážu vám ty, kteří se jen přetvařují! 
Pryč s nimi! 

Lišák for 
president!!! 

To je frajer! 
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To ještě Šmodrch netušil, že bude 

jeden z těch, co budou muset zřejmě 
opustit oddíl. Mezi dalšími taky Netopýr, 
Béďa, Kája a Erik. Jak je vidět, opravdu 
chodí a dokonce i uzlují se zavřenýma očima!  

 
 
 
 
 
 
 

 

 
 
 
 

Jak vidíte,  tak 
Lišák měl asi 
pravdu!!! 

Lišák je 
borec. Miluji 

ho!!! 

No Helčo! Minulý týden jsi 
říkala, že máš ráda mně! Teď 

budu smutnej. 

Ach jo, ten Lišák se má! 
Pepo nebuď smutnej, 
půjčim ti medvídka! 
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Lišák se rozhodl představit hned i nové 

vedení oddílu. Mladší členové měli obrovskou 
radost. 

 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bude tu s námi Drak i příště? A co na to současné vedení?        (rjb) 

 

To hledíte, co? A to ještě není 
všecko! Už jsem si vybral dokonce i 
nové vedení oddílu! A mým osobním 

poradcem bude Grizzly!!! 

Dovolte abych se představil. Jsem 
nový podnáčelník pro zahraniční 
záležitosti a reprezentaci oddílu. 

A já hlupák to zase oddřu. Já tu s váma nebudu! Zlatej Stopař! 

Ahojte lidi. 
Já jsem 

nový  
Lišákův 
poradce 

v oblastech 
Pán 

prstenů, 
Hexagony, 

Magic a 
správné 
péče o 
dlouhé 
vlasy. 

Hustý!!! 
Fakt 

hustý!!! 
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Fantasy 
Jak víte 22. února se koná dobrovolná akce s názvem Fantasy. Je tu jeden problém 
víme co vlastně Fantasy je? Tady jsem napsal na vysvětlení Fantasy: 

Fantasy je oblast umění, jak literárního, tak výtvarného i filmového, jež 
vychází z pohádky a mytologie. Podobně jako ve sci-fi (s níž se fantasy částečně 
překrývá) je definována rekvizitami a prostředím, kam je dílo situováno. 

Ve fantasy prostředí žijí často 
nadpřirozená stvoření, například elfové, 
trpaslíci, hobiti, draci, lykantropové, trolové, 
upíři, démoni, víly. Základním kamenem fantasy 
bývá magie. Tvoří část nadpřirozena fantasy, ať 
jde skutečně o magii (tedy něco proti zákonům 
naší fyziky), o vyspělou technologii (o které 
třeba jen čtenář ví, že je technologií) nebo jen o 
triky, které působí na okolí jako magie. Příběh 
se nejčastěji odehrává v jiném světě, jehož 
reálie odpovídají starověku či středověku (často 
se jedná o z historického hlediska nesmyslnou 
směs obou); existuje ovšem i současná nebo 
historická fantasy, která se odehrává (alespoň 
jako) v našem světě. 

Autory, kteří nejvíce ovlivnili současnou 
podobu fantasy, jsou zejména Robert E. Howard 
(hrdinská fantasy) a J. R. R. Tolkien. 

V literatuře se lze setkat s různými 
definicemi toho, co vlastně fantasy je. V anglické 
jazykové oblasti se jedná o označení pro 
veškerou fantastickou literaturu, která není 
literaturou science fiction. V ČR se pojem vžil 
spíše v užším významu toho slova, jako dílo 
jehož děj se odehrává v imaginárním světě, 
minulosti, popř. čerpá z bájí a mýtů. Tento druh 
fantasy se také označuje heslem Sword 
& Sorcery, tedy meč a magie. 

Historie tohoto žánru bývá nalézána 
v různých bájích, legendách či rytířských 
eposech, ale skutečné počátky lze najít až na 
počátku 20. století. 

 

 
Béďa 
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Bodové menu v únoru 
1. V únoru nás čekají další dvě dobrovolné aktivity, 

kter é jste si sami zvolili. Budou to čtvrtky 15. a 
22. února, ve kterých se budeme zabývat 
žánrem fantasy pod vedením Tarzana a dále 
horolezením pod zkušeným dohledem Tateyopy. 
Za účast na každé z těchto aktivit je bonus 12 
bodů! 

 

2. Rádcové dostanou k dispozici v průměru 20 bodů na člena (tj. 20 bodů 
x počet členů v rodu), které mohou ve svém rodě libovolně rozdělit 
podle toho, jak je kdo aktivní, jak se chvoá, pomáhá apod. Rádcové ať 
si tyto body hlídají a nezapomenou je během měsíce února všechny 
rozdělit (a pak poslat Mauglímu), ať svůj rod neochudí! Sám rádce si 
„udělí“ z této dávky automaticky lehký nadprůměr 28 budů, ať nemusí 
hodnotit sám sebe. 

 

3. Prémie za splněné OP se během února zvedá z 10 bodů na 15 bodů! 
Sněm se blíží, tak mákněte! 

 

4. Úplně snadný úkol, který tu už byl. Každý, kdo mi do uzávěrky 
únorového bodování předá (ať na papírku nebo mailem) sepsaný 
seznam s 5. – 10. bodem skautského desatera, má automaticky 8 
bodů! Je především na rádcích, aby některé méně zodpovědné členy 
zatlačili k tomuto „úkolu“, ať rod zbytečně neztratí laciné bodíky. 

 

5. A jednoduchá hádanka pro chytré hlavy. Komu je 11 let nebo méně, 
stačí, když mi dá do uzávěrky únorového bodování odpověď na 
následující otázku a má hned 14 bodů. 

Jedna topinka se smaží deset minut - pět minut z každé strany. Na 
pánev se vejdou dva chleby vedle sebe. Za jak dlouho nejrychleji 
osmažíte na jedné pánvi tři topinky? 

Komu je ale 12 a více, musí pro 14 bodů odpovědět na tuto hádanku: 

 

Máte devět bodů, jak je 
znázorněno na obrázku. 
Dokážete je spojit čtyřmi 
rovnými čarami tak, 
abyste nezvedli tužku z 
papíru? 

Pozor, uzávěrka únorového bodování je už v neděli 25. února! 

 
Stopař 
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Javorová nažka za měsíc leden 

Javorová nažka - leden 2007 
Kroj Dobrovolné Přezdívka Družina Rodovky 

věci 

Docházka Akce 

aktivity 

Body Pořadí 

Netopýr Vlci 40 40 100% - 15 45 87 227 1 

Ká Vlci 40 40 100% - 15 45 77 217 2 

Drak Káňata 40 40 100% - 15 45 68 208 3 

Lišák Káňata 40 40 100% - 15 40 73 208 3 

Grizzly Káňata 40 32 100% - 15 43 73 203 5 

Béďa Káňata 40 40 83% 45 43 168 6 

Šídlo Medvědi 30 18 80% 23 62 133 7 

Šmodrch Káňata 30 26 83% 44 23 123 8 

Blanka Medvědi 30 22 100% - 15 42 12 121 9 

Kája Káňata 20 16 50% 23 58 117 10 

Komanč Medvědi 30 21 100% - 15 39 12 117 10 

Helča Medvědi 30 29 80% 24 32 115 12 

Erik Medvědi 30 20 80% 22 12 84 13 

Honza Vlci 10 4 33% 21 47 82 14 

Tomáš Káňata 20 12 50% 23 23 78 15 

Býček Vlci 20 20 50% 25 12 77 16 

Kutil Medvědi 30 14 60% 0 27 71 17 

Vláďa Káňata 20 13 50% 24 8 65 18 

Dušan Medvědi 20 17 60% 12 12 61 19 

Rajče Vlci 10 9 33% 21 12 52 20 

Top Vlci 20 20 33% 0 12 52 20 

Ret Medvědi 10 8 40% 21 12 51 22 

Mustang Vlci 10 6 33% 19 12 47 23 

 

Javorový list: 

1. Káňata 147 b. 

2. Vlci  108 b. 

3. Medvědi 95 b. 

Mauglí 
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Hrdina kmene 
Nastal čas, abych Vám oznámil, že jeden z nás, Vanata Dráček, rádce rodu Káňat 
splnil 6 podmínek, které jsou zapsány na štítu Hrdiny kmene Shawnee. To se 
povedlo naposledy před lety (2004) Milanu Špačkovi – Mlčímovi, který je jako 
poslední zapsán na štítu slávy. 

Udělení a potvrzení tohoto velkého vítězství bude na 67.sněmu kmene, 
který se uskuteční koncem měsíce března 2007. Pro vás ostatní, kteří jste si ještě 
podmínky štítu slávy – Hrdiny kmene nečetli dnes uvádím: 

1. Na své stezce získá indiánské lesní jméno a vykoná oheň Vigílií 

2. Stane se alespoň 1krát vítězem měsíčního bodování – Javorové nažky 

3. Na své stezce při stoupání na horu dosáhne šlechtického titulu Sagamor 

4. Vede jako náčelník rodu (družiny) svůj rod déle než 2 roky 

5. Absolvuje 4 šavanské tábory v týpí 

6. Je členem kmene Shawnee déle než 3 roky 

7. Stane se celoročním STOVKAŘEM – 100% docházka 

8. Účastní se ohniveckého kurzu a je vysvěcen na ohnivce 1.stupně 

9. Podaří se mu zvítězit v boji o Muže sněmu 

10. Na letním táboře získá poctu celotáborového Jediného šípa – JŠ. je volen vždy 
na Lelawatice 

11. Stane se celkovým vítězem Iokaske – kmenové mistrovství uzlovní – každá 
kategorie se hodnotí samostatně 

Nepokusíš se i TY bojovníku našeho kmene o získání titulu HRDINY KMENE 
SHAWNEE a být zapsán na Štít slávy našeho kmene. Pokud jsi bodovaným 
bojovníkem, máš stále ještě šanci. 

                 
Petr Fochler – Dráček 

8 krát vítěz Javorové nažky 

3 krát na stupních vítězů v celoročním 
bod. 

28 krát 100% docházka 

1 krát celoroční 100% docházka 

2 krát Jediný šíp tábora – 2004, 2005 

4 krát v řadě Muž sněmu 

Účastník Svojsíkova závodu 2003 
a 2005 

Držitel Bílého bizona 

 
Mičkinikwa 
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ŠLECHTICKÉ TITULY ŠAVANŮ 

1988 – 2007 
Daleko na vyprahlém jihozápadě stojí indiánská vesnice a za ní se tyčí 
z pouště vysoká hora. Vyšplhat na tuto horu znamenalo velký čin, a tak 

všichni chlapci ze vsi toužili, aby se o to mohli pokusit…………. 

1. Sa.Mičkinikwa     222 OP + 14 mistrovství 
2. Sa.Wyoming     118 OP + 5 mistrovství 
3. Sa.Tokeito     114 OP + 8 mistrovství 
4. Sa.Skaniatário     110 OP + 5 mistrovství 
5. Sa.Tiskemanis     107 OP + 6 mistrovství 
6. Sa.Tateyopah     88 OP + 5 mistrovství 
7. Sa.Agitan     87 OP + 4 mistrovství 
8. Sa.Číňan     86 OP + 4 mistrovství 
9. Sa.Ohiteka     85 OP + 4 mistrovství 
10. Sa.Vanai     84 OP + 4 mistrovství 
11. Sa.Mimi     79 OP + 4 mistrovství 
12. Sa.Ajagů     76 OP + 5 mistrovství 
13. Sa.Mauglí     75 OP + 4 mistrovství 
14. Sa.Sokol     75 OP + 4 mistrovství 
15. Sa.Wablautanaga    72 OP + 4 mistrovství 
16. Sa.Niank     72 OP + 4 mistrovství 
17. Sa.Komár     71 OP + 4 mistrovství 
18. Sa.Tonkahiska    68 OP + 4 mistrovství 
19. Sa.Takatoka     63 OP + 4 mistrovství 
20. Sa.Datel     63 OP + 4 mistrovství 
21. Sa.Ohiyesa     51 OP + 4 mistrovství 
22. Osg.Hraboš     72 OP + 3 mistrovství 
23. Osg.Chlup     63 OP + 3 mistrovství 
24. Osg.Havran     59 OP + 3 mistrovství 
25. Osg.Hurikán     52 OP + 3 mistrovství 
26. Osg.Taeyndanega    52 OP + 3 mistrovství 
27. Osg.Šimpanz     47 OP + 3 mistrovství 
28. Sg.Tangywaj     80 OP + 1 mistrovství 
29. Sg.Martin     65 OP + 1 mistrovství 
30. Sg.Mlčím     62 OP + 1 mistrovství 
31. Sg.Tarzan     56 OP + 1 mistrovství 
32. Sg.Barry     50 OP + 1 mistrovství 
33. Sg.Káně     46 OP + 1 mistrovství 
34. Sg.Lišák     44 OP + 1 mistrovství 
35. Sg.Miki     43 OP + 1 mistrovství 
36. Sg.Siven     43 OP + 1 mistrovství 
37. Sg.Ostříž     41 OP + 1 mistrovství 
38. Sg.Vyžírka     40 OP + 1 mistrovství 
39. Sg.Vuk     40 OP + 1 mistrovství 
40. Sg.Slepýš     35 OP + 1 mistrovství 
41. Sg.Marvik     28 OP + 1 mistrovství 
42. Sg.Sony     27 OP + 1 mistrovství 
43. Sg.Sýček     25 OP + 1 mistrovství 

                                           MIČKINIKWA 
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Šátky 

Jak si vybrat vhodný šátek 

Nejste-li členem oddílu, kde by byly parametry šátku přesněji předepsány, můžete 
vybírat podle mnoha kritérií: 

• Tvar (čtvercový × trojcípý) – osobně mi připadá čtvercový šátek při mnoha 
činnostech užitečnější, trojcípý se používá hlavně v lékárničkách, v armádě 
a tradičně u skautů.  

• Materiál (bavlna, hedvábí, PES, lycra) – hedvábí je příjemné na dotek, 
lehké a skladné, bavlna je odolnější a rychle schne. Plastovým šátkům je 
lepší se ve většině případů vyhnout (problémy s horkými předměty).  

• Velikost – u skautských trojúhelníkových šátků bývá doporučována 
velikost přepony od 90 cm pro děti a od 110 cm pro dospělé, čtvercové 
šátky existují v mnoha velikostech. Osobně vybírám šátek tak, abych jej 
mohl složený podle úhlopříčky třikrát obtočit kolem krku.  

Barva (jednobarevný, batikovaný, s potiskem, se vzorem, 
maskovací, ručně malovaný, s textem,…) – mám rád 
světlejší jednobarevné šátky (v létě do nich tolik nepraží 
slunce), ale výběr je široký. Je také dobré si uvědomit, že 
barva šátku o vás hodně vypovídá (např. lebka s hnáty 
nebo potisk s marihuanovým listem), barvy se též často 
používají k vyjádření příslušnosti nositele šátku (např. do 
družiny či oddílu, šedý šátek nosí u skautů absolventi lesní 

školy atd.).  

• Podoba okrajů (roztřepené, olemované, s třásněmi…) – barva lemování 
často také nese doplňkovou informaci, podobně jako barva samotného 
šátku. Třásně jsou časté u arabských typů šátků.  

• Další ozdobné a informační prvky, výšivky, nášivky…  

Kde se dá nosit šátek 

Po dlouhém experimentování jsem se naučil nosit šátek na pravém balančním 
dotahu batohu (na levém nosím vodítko). Přivázaný na jiných místech batohu se 
snadno zničí (na boku ho při chůzi trhají větve, zezadu se ničí při opírání batohu), 
uvnitř batohu zase šátek není dostatečně při ruce. 

Nošení šátku na krku na skautský způsob mi moc nevyhovuje kvůli horku, 
v kapse zase dělá větší šátek nepříjemnou bouli. Někteří lidé nosí šátek také 
přivázaný u pasu / kolem pasu, ale to mi též připadá nepraktické, šátek se snadno 
ušpiní a navíc překáží, jste-li zvyklí na pásku nosit jiné věci (třeba zmiňovaný nůž). 

Zajímavé jsou i různé způsoby, jak lze šátek kolek krku sepnout. Počínaje 
různými uzly, klasickým turbánkem z kůže, přes kroužek ke klíčům až po nejrůznější 
sponky vytvářené k tomuto účelu. Taková ručně vyrobená sponka z přírodních 
materiálů se může stát velmi zajímavým dárkem. 

 Podle webu www.shaman.cz 

DRak 

http://www.shaman.cz
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Stavba iglú 
Už od dětských let všichni dobře víme, jak vypadá správné eskymácké obydlí. Ale na 
otázku, jak se iglú staví, drtivá většina z nás jen pokrčí rameny. Zkusme si ho tedy 
postavit společně. Má spoustu výhod - je v něm teplo, relativně sucho a je prostorné. 
Poskytuje dokonalou ochranu v mrazu, větru i sněhové bouři. 

Iglú stavíme zásadně při teplotách pod bodem mrazu. Sníh je nejlepší 
udusaný, ze kterého můžeme rovnou vykrajovat kvádříky. Čerstvý sníh je nejprve 
potřeba upěchovat, nejlépe do bedniček, nebo z něj uválet kouli jako na sněhuláka 
a tu pak opracovat. 

Nejlépe na rovině nakreslíme na sníh kruh o průměru asi dva metry. Kvádry 
postupně stavíme od budoucího vchodu do kruhu. Musíme je 
hned od začátku naklánět dovnitř nebo posouvat o 
několik centimetrů směrem ke středu, jinak 
se nám nepodaří iglú nahoře uzavřít. 
Pokud už máme hotové základy, jde 
stavba rychle od ruky. Kupoli 
uzavřeme větším blokem, 
který opatrně upravíme 
pilou tak, aby zapadl. 
Můžeme přistavět i vstupní tunel. 
Dále musíme ucpat všechny škvírky, 
kterými by dovnitř mohl vítr a sníh. Stěny zevnitř pečlivě uhladíme, aby 
mohla odtávající voda stékat dolů. Ve dne je v iglú dost světla, v noci stačí k 
osvětlení i vyhřátí svíčka, světlo se od bílých stěn odráží. 

Až budete v takovém iglú prvně přespávat, nezapomeňte si vzít pořádnou 
karimatku nejlépe od země odizolovanou igelitem a zavrtat se do teplého spacáku 
chránícího i hlavu. Zimy se však bát nemusíte - i při extrémních mrazech se teplota 
iglú drží nad nulou! 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 Béďa 



 27 

Stránka zábavy 

Na lovu 

"Tak vidím, že jsi se vrátil z lovu na medvěda - měl jsi štěstí?" - "Velké, nepotkal 
jsem ani jednoho!" 

Léky na hubnutí 

"Jak nám teď zdražili léky na hubnutí, mají mnohem větší účinnost!" - "???" - "No, 
nezbydou ti peníze na oběd ani na večeři!" 

Akumulátor 

Může 12V akumulátor zabít člověka? 

Záleží na tom, z jaké výšky na něj spadne! 

Červ v jablku 

Je snad něco horšího, než najít červa v jablku? 

Ano - najít tam jen půlku! 

V nemocnici 

"Pane doktore, toho pacienta z pokoje 108 musíme hned operovat!" 

"Co se stalo?" 

"Vypadá to, že se uzdraví bez naší pomoci!" 

Zvláštní pes 

Vytahuje se Pepíček ve škole: "Kluci, já mám doma psa a ten umí lhát!" - "To není 
možný!" Kamarádi mu nevěří a tak Pepíček přinese psa druhý den do školy: "Tak 
dávejte pozor! Baryku, jak dělá kočička?" - "HAF, HAF, HAF!" 

Ach ti matematici… 

Zavřou do tří paralelních hladomoren inženýra, fyzika a matematika. Každému dají 
jednu libovolně velkou, leč pevnou konzervu a nechají je vegetovat. Pak přijde 
amnestie. 

V první hladomorně je živý inženýr, ostře nabroušený kámen a otevřená konzerva. 

Ve druhé hladomorně je živý fyzik, stoh popsaných papírů, otevřená konzerva a 
geniální zařízení na otvírání konzerv zkonstruované ze skřipce a španělské boty. 

Ve třetí hladomorně je mrtvý matematik, zavřená konzerva, stoh popsaných papírů, 
z nichž každý začíná: "Nechť je konzerva otevřena." 

TATEYOPAH 
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